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هم ما و هم 4+1 تضمینهای عینی لازم نیاز داریم و بهتر است آمریکایی ها وقتی به وین میآیند متوجه باشند که این

تضمینهای عینی باید داده شود.

سعید خطیبزاده، سخنگوی وزارت امور خارجه ایران؛ 

سعید خطیبزاده، سخنگوی وزارت امور خارجه ایران در نشست خبری خویش اظهار امیدواری کرد که سفر مدیر کل آژانس
بین المللی انرژی اتمی به تهران سازنده باشد.

به گزارش اسپادانا خبر، او گفت:

همواره سعی شده رابطه ایران و آژانس روابطی فنی و در چارچوب پادمان باشد.تمرکز ما این است که گفتوگوهای وین جدی
باشد و طرفهای مقابل به خوبی میدانند که تمرکز ما بر رفع تحریمهای یک جانبه و فراسرزمینی است که علیه ایران اعمال

شده است.

خطیبزاده افزود:

رژیم صهیونیستی همواره هر کجا که رفته با خود بیثباتی و ترور به همراه آورده است و سعی میکند که این بیثباتی را در هر
منطقهای که ورود پیدا میکند گسترش دهد.

وی در واکنش به حمله به کنسولگری ایران در هامبورگ گفت:

ما تعرض به کنسولگری ایران در هامبورگ را محکوم کردیم و این تعرض محدودی بوده است. دولت آلمان از طریق سفیر خود
در تهران در جریان موضع و نگاه ایران قرار دارد و در حال پیگیری این موضوع است. ما مراتب اعتراض خود را به سفیر آلمان
در تهران نسبت به این موضوع اعلام کردیم و او نیز مواضع تهران را منتقل کرده است. تعرض محدود ولی مهمی است و این

موضوع برخلاف نقض کنوانسیون وین است و با کمک دولت آلمان در حال پیگیری این موضوع هستیم.

او درخصوص اظهارات هماهنگ کننده شورای امنیت کاخ سفید در بحرین مبنی بر اینکه رویکرد آمریکا به بحران هستهای ایران
همچنان با فرض این است که ایران کشوری متخاصم باقی خواهد ماند گفت:

درباره اظهارات برخی مقامات آمریکایی در منطقه فکر میکنم صورت حساب گرانی را برای برخی کشورهای منطقه
میفرستند و الا ارزش دیگری ندارد و احتمال دارد آمریکا باز هم به دنبال فروش سلاحهای بیشتری در منطقه باشد. به

کشورهای منطقه نصیحت میکنیم که محل این چنین داد و ستدهایی نشوند. مردم این کشورها بیش از این پولهایی که خرج
این صحبتها میکنند به آن پولها مستحق هستند.

او در مورد اظهارات دبیرکل شورای همکاری خلیج فارس مبنی بر اینکه گفتوگوهای وین بدون حضور کشورهای خلیج فارس و
گفت: منطقه به نتیجه نمیرسد
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من این اظهارات را ندیدهام ولی مواضع ما کاملا روشن است و پیش از این نیز در مورد آن توضیح دادهایم. آنچه که در وین
انجام میشود تمرکز بر رفع تحریمهایی است که به صورت یکجانبه، فراسرزمینی، ظالمانه و غیر قانونی بر علیه ایران اعمال

شده است. دستور کار ما در مذاکرات وین روشن است. در مورد منطقه نیز دستور کار ما روشن است. ما در مورد مسائل
منطقه با کشورهای منطقه به صورت دو جانبه مستقیم و یا چند جانبه صحبت می کنیم و در خصوص رفع تحریمهای ظالمانه

نیز با طرفهایی صحبت میکنیم که یا مسبب این تحریمها هستند یا در چارچوبهای قانونی مسئولیتی در این زمینه دارند.

در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه اگر در این شورا اقدام و یا تصمیم منفی علیه ایران گرفته شود سخنگوی وزارت خارجه ایران
تاثیر آن بر مذاکرات وین چیست؟ اظهار کرد:

ما همواره به آژانس توصیه کردهایم که در مسیر همکاریهای فنی باقی بماند و اجازه ندهد برخی از کشورها، اهداف و اغراض
سیاسی خود را به نام آژانس جلو ببرند. ما در چهارچوب تحولات و بر اساس شرایط تصمیمات لازم را اتخاذ میکنیم.

موضوعاتی بین ایران و آژانس وجود دارد که ما همواره سعی کردهایم در چهارچوب مسائل فنی آن را حل کنیم. از آژانس نیز
خواستهایم که در همین چارچوب کار را جلو ببرد و شما باید دقت داشته باشید که هیچ سفر دیپلماتیکی انجام نمیشود مگر

اینکه دستور کار مشخصی داشته باشد. آژانس بینالمللی انرژی اتمی به خوبی میداند تمامی خرابکاریها و اعمال تروریستی
که توسط رژیم صهیونیستی در خاک ایران انجام شده است و متأسفانه با سکوت برخی از کشورهای مدعی نیز همراه بوده
است تاثیر قابل توجهی بر برخی از ابعاد فنی گذاشته است و این مسائل بین ما و آژانس در چهارچوب خود پیگیری شده و

میشود.

در مورد مواضع برخی از مقامات اروپایی از جمله فرانسه در مورد ایران و مذاکرات وین گفت: او

به نظر میرسد که برخی از کشورها با توجه به نوع مواضع رسانهای شان با نزدیک شدن به مذاکرات وین دچار اشتباهات
محاسبهای شدند و فکر میکنند که با ادعاهای رسانهای میتوانند جای مجرم و متهم را عوض کنند. بهتر است همه متمرکز

شویم بر اینکه گفتوگوهای وین جدی باشد و طرفهای مقابل در مذاکرات به خوبی میدانند که تمرکز ما بر رفع تحریمهای
یکجانبه و فراسرزمینی است که علیه ایران اعمال شده است.

گفت: او در مورد اخبار منتشر شده مبنی بر احتمال توافق موقت بین ایران و طرفهای مقابل در مذاکرات وین

من در مورد اظهارات مبهم و گمانه زنی رسانهای موضعی نمیگیرم. آنچه که باید بر روی آن متمرکز شویم گفتوگوهای ما در
وین است. ایران با اراده جدی بر رفع تحریمهای ظالمانهای که بر ضد ملت ایران اعمال شده با یک تیم کامل و بر اساس
همین هدف عازم وین خواهد شد و امیدواریم که طرفهای مقابل نیز به جای این شبهه افکنیهای رسانهای و عملیاتهای
روانی که به زعم خودشان فکر میکنند با این اقدامات در زمان نزدیک شدن به مذاکرات وین شاید بتواند ماهی از آبهای

آلوده بگیرند به جای آن سعی کنند با اراده جدی و نیت خوب و در سایه توافق عملی و جامعالاطراف در خصوص رفع تحریمهای
ظالمانهای که بر ضد مردم ایران اعمال کردند در مذاکرات وین حضور پیدا کنند و اگر این اراده جدی را نداشته باشند و یا

بخواهند این اراده جدی را با نیتهای غیر سازنده همراه کنند قطعا پاسخ ایران نیز متناسب با آن خواهد بود.

در پاسخ به سوالی در مورد اظهارات برخی از مقامات آمریکا مبنی بر اینکه در صورت شکست دیپلماسی و مذاکرات وین  وی
گفت: در مورد ایران برای دیگر گزینهها نیز آمادهایم

ما همه گزینههایی که آنها داشتند را در کشوری مثل افغانستان مشاهده کردیم و خودشان نیز نتایج آن را دیدند و فکر میکنم
آنها وقتی این اظهارات را مطرح میکنند حتی خودشان نیز به آنچه که میگویند باور ندارند. هم ما و هم 4+1 تضمینهای

عینی لازم نیاز داریم و بهتر است آمریکایی ها وقتی به وین میآیند متوجه باشند که این تضمینهای عینی باید داده شود.

سخنگوی وزارت خارجه ایران در مورد اظهارات یکی از مقامات آمریکایی مبنی بر اینکه ایران به نقطه غیرقابل بازگشت در
گفت: برجام برمیگردد

آقای ترامپ رفته ولی گویی کارخانه جعلیات و اخبار جعلی آمریکا تعطیل نشده است. اینکه جمعی نمایشی راه بیاندازند و فکر
کنند براساس آن میتوانند یک روایت جعلی را به جهانیان قالب کنند یا اینکه فکر کنند با نزدیک شدن به گفتوگوهای وین
میتوانند یک جو روانی متفاوت را به وجود بیاورند این موضوع هیچ کمکی به آنها نخواهد کرد. اگر آنها دچار فراموشی

شدهاند باید بدانند جهان فراموش نکرده است که این دولت واشینگتن بود که از برجام خارج شد و این دولت فعلی آمریکاست
که همچنان سیاست شکست حداکثری ترامپ را ادامه میدهد. آنها همزمان که پیامهای متناقضی را برای ما میفرستند

تحریمها را نیز ادامه میدهند. این گونه تحریف روایتها کمکی به آمریکا نمیکند. تنها چیزی که به آمریکا کمک میکند این
است که او مقصر وضع فعلی است. باید تحریمهای ظالمانه و فراسرزمینی علیه ایران را با دادن تضمین عینی بردارد و این

تنها راهی است که میتواند به این کشور کمک کند که در وین به یک توافق برسد. اگر برجام برای ایران منافع مشخص و
روشن اقتصادی و تجاری نداشته باشد قطعا طرف مقابل باید بداند این پنجره تا ابد برای آن باز نخواهد ماند کما اینکه قانون

مجلس شورای اسلامی که اجرای آن برای دولت الزامآور است نیز همین را میگوید.

او در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه با توجه به بحرانهای اقتصادی ایران آیا این احتمال وجود دارد که ایران برای پیشبرد در
گفت: مذاکرات پیش شرط هایی را که اعلام کرده تعدیل کند، بردارد و نرمشی در این زمینه به خرج دهد
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بارها گفتهام آنچه که ایران میگوید ورود جدی و با اراده در مذاکرات برای رفع تحریمها است. اجازه دهیم که روی این موضوع
متمرکز شویم و گزارههایی را که به صورت مبهم مطرح میشود را مبنای قضاوت و پاسخ قرار ندهیم.

[1] برجامبرچسب ها: 
[2] اتحادیه اروپا

[3] تحریم
[4] وزارت امور خارجه
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